
 

 

 

 

 

 

 

 

 Ulloq. 30. september 2020 

 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvornår vil man starte på, at bygge RG´s produktionsanlæg i Søndre Upernavik? 

a. Her til sommer har Naalakkersuisoq for fiskeri rejst i Nordgrønland og afholdt 

borgermøder, hvor han har meldt ud, at når RG´s produktionsanlæg der er 

under opførelse i Qaarsut blive færdigtbygget, så vil det være Søndre 

Upernavik der står for tur til at få et produtkionsanlæg, er det korrekt? 

2. Hvilke tiltag har Naalakkersuisut tænkt sig at iværksætte for Kangersuatsiaq´s 

produktionsanlæg? 

(Medlem af Inatsisartut, Jens Napâtõk, Parti Naleraq) 

 

Begrundelse:  

Fiskeri- og fangstindhandlingsstederne er hjertet for den lokale befolkning i bygder og byer, 

uden disse produktionsanlæg vil livet været særdeles udfordrende derude. Derfor er det da 

også særdeles vigtigt at produktionsanlæggene herhjemme fungerer stabilt på de beboede 

steder. 

Som politikere er det vores arbejde, at sørge for, at alle borgere på erthvert beboet sted 

herhjemme har mulighed for at have noget at leve af. 

Jeg ønsker, at mit spørgsmål besvares indenfor 10 på hinanden følgende arbejdsdage. 

 


